
Rada Miejska w Nowej Rudzie
Radni-Sesja

Protokół nr 50/2022

L Sesja w dniu 29 czerwca 2022 w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, ul. Rynek 1 oraz za pomocą
komunikatora Skype.
Obrady rozpoczęto 29 czerwca 2022 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:03 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.
Radni obecni:
1. Andrzej Behan – Przewodniczący Rady Miejskiej
2. Marta Chojecka
3. Jacek Cichański
4. Andrzej Czerniatowicz
5. Zdzisław Druciak
6. Bogusław Frącek
7. Halina Gajcy
8. Dawid Jędrzejewski
9. Zbigniew Karczewski
10. Jolanta Kasprzyk
11. Marian Kocoń
12. Magdalena Lichwa – komunikator Skype
13. Jerzy Pulit
14. Janusz Staniocha
15. Jerzy Strawiński
16. Artur Turański
17. Jarosław Ubik
18. Regina Wałęsa – częściowo za pomocą komunikatora Skype
19. Kinga Wiechetek
20. Piotr Wróbel
21. Jadwiga Ziemska

Ponadto w sesji uczestniczyli 
1. Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda
2. Pani Marzena Wolińska – Zastępca Miasta Nowa Ruda
3. Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda
4. Pani Małgorzata Łazorko – Jańska – Sekretarz Miasta Nowa Ruda
5. Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny
5. Pani Anna Frankowska – Kierownik MOPS
6. Pani Barbara Postrach – Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich
7. Pan Przemysław Herter – Naczelnik Wydziału Rozwoju
8. Pan Jerzy Dudzik – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska
9. Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej
9. Pan Arkadiusz Stelmach – Kierownik Referatu Zagospodarowania Przestrzennego
10. Pan Mirosław Kalitowski – Komendant Straży Miejskiej
11. Pan Adrian Luszka - Urbanista

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał
radnych oraz zaproszonych gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  stwierdził,  że  w  sesji
uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji (zał. Nr 1 –
lista).

3. Porządek obrad sesji.



Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi bądź zapytania do
proponowanego porządku obrad. Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go
pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia porządku obrad sesji

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) :
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Magdalena Lichwa,
Jerzy  Pulit,  Janusz  Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Jarosław  Ubik,  Regina  Wałęsa,  Kinga
Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Marian Kocoń
edit:  błąd  elektronicznego pomiaru  głosów.  Radny  Marian  Kocoń  jest  „za”  przyjęciem porządku obrad
poprzez podniesienie ręki.

Przyjęcie porządku obrad w brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Porządek obrad sesji.
4. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miejskiej
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 17 maja
2022r. do dnia 20 czerwca 2022r.
6. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy.
a) debata nad przedstawionym raportem o stanie gminy
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2021 rok:
a) wystąpienie Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2021 rok,
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji budżetu za 2021r.,
c) przedstawienie oceny sprawozdania finansowego za 2021 rok przez Komisję Rewizyjną,
d) przedstawienie oceny sprawozdania z wykonania budżetu za 2021 rok przez Komisję Rewizyjną,
e) przedstawienie opinii komisji stałych rady nt. sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2021r.
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania
budżetu Miasta Nowa Ruda za rok 2021
8. Udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda;
a) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie absolutorium,
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej,
c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda z realizacji budżetu za 2021r.
d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda.
9. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda
b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022
c)  w  sprawie  stwierdzenia,  że  projekt  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu
przemysłowego w rejonie ulicy Spacerowej i  Bożkowskiej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda i jego zmian
d) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu przemysłowego w
rejonie ulicy Spacerowej i Bożkowskiej w Nowej Rudzie
e) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Miejskiej Nowa Ruda, w roku szkolnym
2022/2023.
10. Interpelacje radnych.
11. Zapytania radnych.
12. Sprawy różne.
13. Zakończenie obrad.



4. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miejskiej

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu XLIX sesji. Wobec braku
głosów poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XLIX sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20) : 
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Magdalena Lichwa,
Jerzy  Pulit,  Janusz  Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Jarosław  Ubik,  Regina  Wałęsa,  Kinga
Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Marian Kocoń
edit:  błąd  elektronicznego pomiaru  głosów.  Radny  Marian  Kocoń  jest  „za”  przyjęciem porządku obrad
poprzez podniesienie ręki.

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 17
maja 2022r. do dnia 20 czerwca 2022r.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie Sprawozdania
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 17 maja 2022 r. do dnia 20
czerwca 2022 r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia
17 maja 2022 r. do dnia 20 czerwca 2022 r.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) :
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Magdalena Lichwa,
Jerzy  Pulit,  Janusz  Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Jarosław  Ubik,  Regina  Wałęsa,  Kinga
Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Marian Kocoń
edit:  błąd  elektronicznego pomiaru  głosów.  Radny  Marian  Kocoń  jest  „za”  przyjęciem porządku obrad
poprzez podniesienie ręki.

6. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy.
a) debata nad przedstawionym raportem o stanie gminy

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – raport o stanie gminy został przedstawiony radnym i analizowany
na  Komisjach  stałych.  Za  pomocą  rzutnika  zaprezentowano  prezentację  i  najważniejsze  elementy  sfery
budżetowej, najważniejsze inwestycje oraz plany:
Na podstawie lat 2017 - 2021:
-  Finanse  struktura  dochodów  (udziały  PIT,  CIT,  Subwencje,  Dotacje,  Dochody  własne,  Dochody
majątkowe),
-  Finanse  struktura  wydatków  (pozostałe  wydatki,  wynagrodzenia,  świadczenia  os.  fiz.,  inwestycyjne,
dotacje, udziały w spółkach, obsługa długu),



- wynik Budżetu ( dochody, wydatki, wynik budżetu ).
Struktura wydatków w procentach :
- Gospodarka mieszkaniowa – 45%
- Kultura fizyczna i sport – 18%
- Turystyka – 12%
- Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona Przeciwpożarowa – 9%
- Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska – 7 %
- Inwestycje w pozostałych działach
- W roku 2021 Miasto otrzymało dotacje w wysokości  3 000 000 zł  z  Rządowego Funduszu Rozwoju
Mieszkalnictwa.
-  Otrzymane  środki  wraz  z  17  innymi  JST wniosło  jako  udział  do  nowo tworzonej  Spółki  z  o.o.  pn.
Społeczna Inicjatywa Mieszkańców Sudety. Pozwoliło to na objęcie 5,88% udziałów w Spółce.
- Celem utworzenia spółki jest budowa około 900 mieszkań na wynajem w subregionie wałbrzyskim w tym
około 32 w mieście Nowa Ruda.
Największymi inwestycjami zrealizowanymi:
- Rewitalizacja terenów rekreacyjnych wraz z zagospodarowaniem przestrzeni położonych przy ul. Fredry w
mieście Nowa Ruda - Okres realizacji 2017 – 2021r. Łączne koszty 16 228 824 zł.
-Rewitalizacja terenów rekreacyjnych wraz z zagospodarowaniem przestrzeni położonych przy ul. Fredry w
mieście  Nowa Ruda -  Dofinansowanie  z  Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego oraz Budżetu
Państwa w wysokości 8 039 937 zł.
- Czesko - polski  szlak grzbietowy -  część wschodnia etap pierwszy związany z budową parkingu przy
Miejskim Ośrodku Kultury - Okres realizacji 2019-2020 Koszty etapu - 664 826 zł Przewidywany łączny
koszt - 3 909 238 zł.
- Czesko - polski szlak grzbietowy - część wschodnia etap drugi związany z budową szlaku turystycznego na
wieżę widokową na górze św. Anny - Okres realizacji 2021-2022r. Przewidywany koszty etapu - 3 244 411
zł. Przewidywany łączny koszt - 3 909 238 zł.
- Poprawa ogólnodostępnej infrastruktury turystycznej i komunalnej związanej z usługami turystycznymi w
Gminie Miejskiej Nowa Ruda - Modernizacja obiektów Regionalnego Centrum Turystyki Aktywnej – Okres
realizacji 2020 – 2021 Łączne koszty 458 416 zł.
- „Razem bezpieczniej”- zakup samochodu dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Słupcu o wartości 888 060 zł
-  okres  realizacji  2020 – 2021r.  Łączne koszty 973 111 zł  Szacowane dofinansowanie  z  Europejskiego
Funduszu Rozwoju Regionalnego 827 144 zł.
- Wymiana wysokoemisyjnych źródeł ciepła w budynkach i lokalach mieszkalnych na terenie wybranych
gmin Aglomeracji Wałbrzyskiej - Okres realizacji 2020 – 2023r. Przewidywany koszt 3 900 843 zł.
- Ograniczenie niskiej emisji w Gminie Miejskiej Nowa Ruda poprzez modernizację systemów grzewczych-
Okres  realizacji  2020 –  2021r.  Łączne  koszty  1  844 482 zł.  Dofinansowanie  1  368 046 zł.  Dokonano
wymiany 97 źródeł ogrzewania o wysokiej emisji na ogrzewanie gazowe w budynkach komunalnych wraz z
częściową modernizacją instalacji grzewczych.
Planowane przedsięwzięcia inwestycyjne:
- Poprawa ogólnodostępnej infrastruktury turystycznej i komunalnej związanej z usługami turystycznymi w
Gminie Miejskiej Nowa Ruda - Rewaloryzacja zabytków dolnego miasta,
- Adaptacja pustostanów na mieszkania komunalne,
- Poprawa ogólnodostępnej infrastruktury turystycznej i komunalnej związanej z usługami turystycznymi w
Gminie Miejskiej Nowa Ruda - Remont dróg do turystycznego rynku ul. Kościelna, Martwa, Podjazdowa -
Modernizacja dróg dojazdowych do terenów mieszkalnych,
- Łagodzenie skutków zmian klimatu poprzez rozwój systemu zielono - niebieskiej infrastruktury na terenie
miasta Nowa Ruda,
- Rozwój zrównoważonego transportu zbiorowego na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda poprzez zakup
dwóch autobusów elektrycznych wraz z infrastrukturą do ładowania,
- Rewitalizacja pokopalnianego obszaru pola „Piast” KWK Nowa Ruda w Nowej Rudzie w obrębie ulicy
Obozowa

Radny Piotr Wróbel – pochwalił bardzo ciekawą prezentację dużo mówiącą co aktualnie dzieje się w Nowej
Rudzie.  Podziękował  również  pracownikom  za  zaangażowanie  i  za  sukcesy  wspólnie  osiągnięte.  Po
zapoznaniu się z raportem zwrócił uwagę na dwie niepokojące rzeczy:
- demografia ilość mieszkańców spadnie poniżej 20 tys.



- wykrywalność przestępstw na stronie 6 raportu o stanie gminy wykazano, iż spadła ona do 42,01 % a, była
na poziomie 74 %. Zapytał jaki jest powód takiego niskiego poziomu wykrywalności przestępstw w Nowej
Rudzie.
Radny Piotr Wróbel wnosi o wystąpienie do Pana Komendanta z wyjaśnieniami w tej sprawie.

Radna Regina Wałęsa opuszcza posiedzenie Sesji i dołącza do posiedzenia za pomocą komunikatora Skype.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – w odniesieniu do depopulacji wyjaśnił, że od wielu lat zmagamy
się  w całej  Polsce  z  tym zjawiskiem poza  wielkimi  aglomeracjami  miejskimi,  gdzie  osiedlają  się  nowi
mieszkańcy. Jest to dla naszej gminy, powiatu i województwa ogromne wyzwanie i problem. Pozostaje w
gminach  podejmować  działania  mające  na  celu  stworzenie  jak  najlepszych  warunków  do  życia  dla
mieszkańców. Do tego, aby mieli gdzie pracować, gdzie kształcić swoje dzieci, gdzie się leczyć i spędzać
wolny czas. Od lat realizując strategię naszej gminy wykonywane są te czynności. Gmina ma bardzo małe
wręcz zerowe bezrobocie. W kwestii bezpieczeństwa nie posiada wiedzy w temacie co wpłynęło na tak niski
poziom wykrywalności przestępstw w stosunku do lat poprzednich. Zgodził się, że ta wykrywalność jest
niższa.

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda.

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (18) :
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska, Regina Wałęsa
PRZECIW (3)
Dawid Jędrzejewski, Artur Turański, Kinga Wiechetek

Uchwała Nr 381/L/22
w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2021 rok:
a) wystąpienie Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2021 rok,

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – przedstawił:
1.  Budżet,  po  uwzględnieniu  zmian  w  ciągu  roku,  przewidywał  realizację  dochodów  w  kwocie
116.529.234,51 zł. Dochody wykonano w kwocie 115.954.170,27 zł, co stanowiło 99,51% planu, w tym
dochody bieżące zrealizowano w kwocie 97.372.810,56 zł co stanowi 93,52 % planu. Dochody majątkowe
zrealizowano w kwocie 18.581.359,71 zł tj. 149,79% planu, w tym dochody ze sprzedaży majątku w kwocie
4.286.788,82 zł co stanowi 132,39 % planu.
2. Dochody z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi zrealizowano w kwocie 6.726.756,37 zł.,
natomiast wydatki związane z funkcjonowaniem systemu gospodarowania odpadami komunalnymi wyniosły
7.857.575,81 zł.
3. Dochody z tytułu wydania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych uzyskano w kwocie 566.294,87
zł przy zrealizowanych wydatkach 573.980,15 zł.
4. Plan wydatków na koniec roku przewidywał kwotę 117.078.483,81 zł. Wydatki zrealizowano w kwocie
105.557.469,85 zł,  co stanowi 90,16% planowanych wydatków. Z tego wydatki  bieżące zrealizowano w
kwocie 95.028.571,35 zł tj. 92,92% realizacji planu , wydatki majątkowe 16.353.870,76 zł tj. 77,11% planu.
5. Na realizację inwestycji zaplanowano w budżecie miasta kwotę 11.806.967,77 zł, co stanowiło 10,08%
ogółu planu wydatków. Zrealizowano w kwocie 7.528.898,50 zł.



6.  Wynik  operacyjny  budżetu,  stanowiący  różnicę  pomiędzy  dochodami  i  wydatkami  bieżącymi  jest
wielkością dodatnia i wynosi 2.344.239,21 zł przy planowanej wartości 1.852.504,18 zł.
7.  Różnica  pomiędzy  dochodami  a  wydatkami  majątkowymi  jest  wielkością  dodatnią  i  wynosi  –
8.052.461,21 zł.
8. Budżet Gminy Miejskiej Nowa Ruda zamknął się za 2021 rok nadwyżką – w wysokości 10.396.700,42..
zł przy planowanym deficycie 549.249,30 zł.
9. Przychody planowane w kwocie 6.164.844,02 zł wykonano w kwocie 6.556.931,07 zł.
10. Kwotę zaplanowanych rozchodów z budżetu 5.615.594,72 zł wykonano w 57,27%. Wskaźnik rozchodów
do dochodów na koniec 2021 wyniósł 2,77 %.
11.  W 2021 roku dokonano wykupu obligacji  komunalnych w kwocie  2.850.000 zł  oraz  spłacono raty
pożyczek  z  WFOŚiGW  w  wysokości  366.179,66  zł.  Otrzymano  umorzenie  pożyczki  w  wysokości
290.122,30 zł.
12. Zadłużenie Gminy Miejskiej na dzień 31 grudnia 2021 r. ogółem wyniosło 45.583.034,24 zł (pożyczka,
emisja obligacji komunalnych, zobowiązania wymagalne) co stanowi 39,31% wykonanych dochodów 2021
roku.
13. Gmina Miejska Nowa Ruda na 31 grudnia 2021 roku posiadała wymagalne zobowiązania z tytułu dostaw
towarów i usług na kwotę 909.603,99 zł.
Do szczególnych zdarzeń roku 2021 należy zaliczyć:
- całą sytuację zagrożenia pandemicznego – COVID-19
- Otrzymanie środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych dla gmin górskich – 6.800.000
- środki z Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa w wysokości 3.000.000 na wkład w tworzonej spółce SIM
SUDETY
- Środki z funduszu Unii Europejskiej na realizację projektów związanych z wymianą źródeł ciepła – ponad
3.300.000
- środki na realizację programu „Laboratoria Przyszłości” – 389.100
-  w  zakresie  inwestycji  –  kontynuowanie  realizacji  projektu  „Czesko-polski  szlak  grzbietowy  –  część
wschodnia”,  remonty  komunalnego  zasobu  mieszkaniowego,  wymiana  lub  modernizacja  systemów
grzewczych (niska emisja), zakończenie rewitalizacji terenu przy ul. Fredry – otwarcie basenu miejskiego,
zakup wozu bojowego dla OSP Słupiec.

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji budżetu za 2021r.,

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił radnym pozytywna opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej
w sprawie wykonania budżetu za 2021r. Uchwała Nr XIII/46/2022 (zał. Nr 2 - opinia RIO )

c) przedstawienie oceny sprawozdania finansowego za 2021 rok przez Komisję Rewizyjną,

Radna  Jadwiga  Ziemska  –  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  odczytała  ocenę  sprawozdania
finansowego za 2021r. (zał. nr 3- ocena Komisji Rewizyjnej )

d) przedstawienie o pinii sprawozdania z wykonania budżetu za 2021 rok przez Komisję Rewizyjną,

Radna  Jadwiga  Ziemska  –  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  odczytała  opinię  sprawozdania  z
wykonania budżetu za 2021r. (zał. nr 4- opinia Komisji Rewizyjnej )

e) przedstawienie opinii komisji stałych rady nt. sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2021r.,

Radny  Piotr  Wróbel  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  -  Budżetowej  –  Komisja  pozytywnie
zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2021.

Radna  Halina  Gajcy  –  Przewodnicząca  Komisji  Mieszkaniowej  -  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała
sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2021.

Radny  Janusz  Staniocha  –  Przewodniczący  Komisji  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji  –  Komisja
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2021.



Radny Andrzej Czerniatowicz – Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji - Komisja pozytywnie
zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2021.

Radny  Jacek  Cichański  –  Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  -  Komisja  pozytywnie
zaopiniowałasprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2021.

Radna Regina Wałęsa - Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Ekologii - Komisja pozytywnie zaopiniowała
sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2021.

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania
budżetu Miasta Nowa Ruda za rok 2021.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania
budżetu Miasta Nowa Ruda za rok 2021.

Wyniki głosowania
ZA: 21 ,PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) : 
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała nr 382/L/22
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta

Nowa Ruda za rok 2021

8. Udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda:
a) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie absolutorium,

Radna Jadwiga Ziemska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – przedstawiła wniosek Komisji Rewizyjnej
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda. (zał.
nr 5 - wniosek )

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej,

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  -  Andrzej  Behan  przedstawił  pozytywną  opinię  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji  Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta
Nowa Ruda za 2021 rok. (zał. nr 6 – Uchwała nr XIII/66/2022 )

c)  dyskusja nad udzieleniem absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda z  realizacji  budżetu za
2021r.

Radni nie podjęli dyskusji.

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda.

Wyniki głosowania:



ZA: 18, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:
Wyniki imienne:
ZA (18) :
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
PRZECIW (3)
Dawid Jędrzejewski, Artur Turański, Kinga Wiechetek

Uchwała nr 383/L/22
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda

Pan Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Nowej  Rudy -  podziękował  za  udzielenie  absolutorium.  Podziękował
również  wszystkim  Radnym  za  współpracę  w  2021r.,w  roku  nietypowym  związanym  z  pandemią.
Podziękowania skierowane były także do wszystkich pracowników Urzędu Miasta, podległych jednostek i
wszystkich mieszkańców Nowej Rudy.

9. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – odtworzył następującą treść wieloletniej prognozy:
-  nr  1 uchwały w sprawie wieloletniej  prognozy finansowej miasta Nowa Ruda,  poprzez wprowadzenie
zmian będących następstwem dostosowania wartości w kolumnie roku 2022 do wprowadzanych zmian w
budżecie na rok 2022 według stanu na dzień 29 czerwca 2022r.
- nr 2 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, będących następstwem 1)
wprowadzenia nowego zadania pn.: Wsparcie na starcie (edycja2)! Wsparcie uczniów/uczennic z 3 szkół
podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda w latach 2022-2023
- zmiany planu wydatków zadania pn.: Ograniczenie niskiej emisji w Gminie Miejskiej Nowa Ruda poprzez
modernizację systemów grzewczych.

Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda.

Wyniki głosowania:
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) :
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała nr 384/L/22
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022

Pan Jan Szeląg – przedstawił zwiększenia dochodów z tytułu:
– niewykorzystania w terminie wskazanym w uchwale o wydatkach niewygasających środków dotyczących
zadania „Przebudowa muru oporowego os. Piastowskie 11 za garażami” - 122.641,-
– środków z Funduszu Pomocy – 1.000.000,-
– darowizn na pomoc uchodźcom z Ukrainy – 50.649,50 
– zwiększenia subwencji oświatowej w związku z realizacją podwyżek wynagrodzeń dla nauczycieli od 1
maja 2022 roku – 301.547,-



– środków na realizację  projektu „Wsparcie  na starcie  (edycja2)!  Wsparcie uczniów/uczennic  z 3 szkół
podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda w latach 2022-2023” -165.692,20
– darowizn otrzymanych przez Przedszkole Miejskie nr 1 – 1.200,-
– dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na realizację zadania „Przebudowa ul.
Akacjowej wraz z przebudową kanalizacji deszczowej” - 421.641,60
– odsetek od środków na rachunku bankowym dotyczących Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych –
829,77
– kar umownych potrąconych wykonawcy realizującego zadania w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji
Lokalnych – 6.939,-
– środków uzyskanych przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej z tytułu zwrotu świadczeń z lat ubiegłych
– 5.000,-
– dochodów związanych z realizacją zadań w zakresie administracji rządowej – 10.000,-
– środków z Funduszu Pomocy w związku z realizacją dodatkowych zadań oświatowych związanych z
kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy – 82.905,-
Jednocześnie dokonuje się zwiększenia wydatków dotyczących:
– realizacji zadania „Przebudowa muru oporowego os. Piastowskie 11 za garażami” - 122.641,-
– pomocy uchodźcom z Ukrainy w ramach środków z Funduszu Pomocy – 1.000.000,-
– wynagrodzeń nauczycieli w jednostkach oświatowych - 301.547,-
– realizacji projektu „Wsparcie na starcie (edycja2)! Wsparcie uczniów/uczennic z 3 szkół podstawowych
prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda w latach 2022-2023” -165.692,20
– pomocy uchodźcom z Ukrainy – 50.649,50
– realizacji zadania „Przebudowa ul. Akacjowej wraz z przebudową kanalizacji deszczowej” - 421.641,60
– funkcjonowanie Przedszkola Miejskiego Nr – 1.200,-
– zadania  „poprawa  ogólnodostępnej  infrastruktury  turystycznej  i  komunalnej  związanej  z  usługami
turystycznymi  w  Gminie  Miejskiej  Nowa  Ruda-  Remont  dróg  do  turystycznego  rynku  ul.  Kościelna,
Martwa, Podjazdowa” - 7.768,77
– odsetek od środków z windykowanych z lat ubiegłych przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej – 3.000,-
– kosztów funkcjonowania Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – 12.000,-
– realizacji  dodatkowych  zadań  oświatowych  związanych  z  kształceniem,  wychowaniem  i  opieką  nad
dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy - miejskie jednostki oświatowe – 82.905,-
Dokonuje się zmniejszenia planu wydatków:
– w realizacji projektu „Wymiana wysokoemisyjnych źródeł ciepła w budynkach i lokalach mieszkalnych na
terenie wybranych gmin Aglomeracji Wałbrzyskiej” - 118.756,74
– na zadaniu „Przebudowa budynku komunalnego ul. Radkowska 14-16” - 20.000,-
– na zadaniu „Przebudowa drogi ul. Tuczyn” - 26.000,-
– na zadaniu „Przebudowa drogi ul. Nowa Osada (od ul. Anny”)” - 198.000,-
– na zadaniu „”Przebudowa ul. Akacjowej wraz z przebudową kanalizacji deszczowej” - 30.000,-
– na  zadaniu  „”Modernizacja  dróg  tzw.  Górnego  Miasta  (Wrześni,  Lipowa,  Demokratów,  Graniczna,
Mickiewicza, Ogrodowa) – 12.600,-
– bieżącego funkcjonowania obiektów sportowych – 28.500,-
Jednocześnie w roku 2023 planuje się zwiększenie grantów dla beneficjentów o 86.508,10 złotych.
Dokonuje się zwiększenia planu wydatków:
– na zwrot dofinansowania w projekcie „Termomodernizacja budynków mieszkalnych wielorodzinnych w
Gminie Miejskiej Nowa Ruda” w sumie na kwotę 13,28
– na zwrot dofinansowania w projekcie „Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej w Gminie
Miejskiej Nowa Ruda” w sumie na kwotę 41,78
– zwiększenia  płatnych  odsetek  od  zobowiązań  (wyemitowane  obligacje)  w  związku  ze  wzrostem  sto
procentowych – 23.841,22
– dotacji dla Miejskiego Ośrodka Kultury na bieżącą działalność - Festiwal Góry Literatury – 50.000,- 
– dla realizacji projektu „Polsko-Czeska półkolonia wakacyjna” - 1.644,32
– dotyczącego  udziału  własnego  w  realizacji  projektu  „Wsparcie  na  starcie  (edycja2)!  Wsparcie
uczniów/uczennic z 3 szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda w latach 2022-
2023” - 29.239,80
– dla realizacji projektu „Przyjazna przestrzeń dla mieszkańców -Inteligentna Nowa Ruda” - 13.843,34
– na zadaniu „Nabycie mienia na cele publiczne” - 20.000,-
– kosztów  nadzoru  inwestorskiego  na  zadaniu  „Przebudowa  muru  oporowego  os.  Piastowskie  11  za
garażami” - 128,-



– na dokumentację dotyczącą nowego zadania „Modernizacja dróg dojazdowych do terenów mieszkalnych
edycja 2” - 120.000
– na zadaniu „Budowa ścieżki rowerowej w ciągu ul. Zagórze” - 107.400,-
– na zadaniu „Przebudowa muru oporowego os. Piastowskie 11 za garażami” - 39.200,-
– na zadaniu „Wykonanie wentylacji w części basenu miejskiego przy ul. Fredry” - 17.500,-
– na zadaniu „Zakup i montaż szlabanu – wjazd na obiekty przy ul. Kłodzkiej 16” - 11.000,-
Dokonuje się zmiany nazwy zadania „Budowa instalacjo fotowoltaicznej na budynku Miejskiego Ośrodka
Kultury (udział własny w projekcie finansowanym ze środków UE” na zadanie „Poprawa oferty kulturalnej
Miejskiego Ośrodka Kultury w Nowej Rudzie”.
Dokonuje się zmian w ramach realizowanych projektów na kwoty:
• „30 lat razem” - 1.662,-
• „Wymiana wysokoemisyjnych źródeł ciepła w budynkach i lokalach mieszkalnych na terenie wybranych
gmin Aglomeracji Wałbrzyskiej” - 7.353,78
• „Przyjazna przestrzeń dla mieszkańców -Inteligentna Nowa Ruda” - 4.400,66
• „Czesko-Polski szlak grzbietowy – część wschodnia” - 236.515,79 – zmiana struktury dofinansowania w
ramach wydatków projektu – środki Unii Europejskiej a środki własne.
Dokonuje  się  zmiany  klasyfikacji  budżetowej  otrzymanych  środków z  Funduszu Pomocy w związku z
realizacją dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi
i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy (z rozdziału 80195 na rozdział 75814)
Dokonuje się zmiany zapisów uchwały budżetowej w zakresie §9 dotyczącego limitów zobowiązań z tytułu
zaciąganych kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych. 
Dokonuje się zmiany załącznika do budżetu numer 4,6,7.

Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022.

Wyniki głosowania:
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) :
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała nr 385/L/22
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022

Przewodniczący ogłosił 5 minutową przerwę.
Po przerwie.

c) w sprawie stwierdzenia,  że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu
przemysłowego w rejonie ulicy Spacerowej i Bożkowskiej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda i jego zmian

Pan  Adrian  Luszka  –  za  pomocą  rzutnika  zaprezentował  Projekt  planu,  który  uwzględnia  politykę
przestrzenną gminy określoną w studium i jego zmianach oraz ich ustalenia dla przedmiotowego obszaru.
Uchwałę  podejmuje  się  w  celu  spełnienia  wymogu  ustawowego  zawartego  w  art.  20  ust.  1  ustawy  o
planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym.  Po  stwierdzeniu,  że  projekt  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego dla terenu przemysłowego w rejonie ulicy Spacerowej i Bożkowskiej w
Nowej Rudzie nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
Gminy Miejskiej Nowa Ruda i jego zmian, projekt planu będzie mógł zostać uchwalony przez Radę Miejską
w Nowej Rudzie.

Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenu przemysłowego w rejonie ulicy Spacerowej i Bożkowskiej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda i jego
zmian.

Wyniki głosowania:
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) :
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała Nr 386/L22
w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu

przemysłowego w rejonie ulicy Spacerowej i Bożkowskiej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda i

jego zmian

d) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu przemysłowego
w rejonie ulicy Spacerowej i Bożkowskiej w Nowej Rudzie

Pan  Adrian  Luszka  –  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego dla  terenu
przemysłowego w rejonie  ulicy Spacerowej  i  Bożkowskiej  w Nowej  Rudzie  przystąpiono na podstawie
Uchwały Nr 290/XXXVII/21 Rady Miejskiej  w Nowej Rudzie z dnia 28 lipca 2021 r.  Głównym celem
sporządzenia  planu  jest  stworzenie  kontekstu  prawnego  umożliwiającego  rozbudowę  podmiotu
gospodarczego zlokalizowanego w bezpośrednim sąsiedztwie,  w tym również  zabezpieczenie  miejsc  do
parkowania. Kluczowe jest tu również wyeliminowanie z obrotu prawnego obowiązującego miejscowego
planu zagospodarowania  przestrzennego (uch.  Nr  28/IV/98 Rady Miejskiej  w Nowej  Rudzie  z  dnia  30
grudnia 1998 r.), uchwalonego w trybie ustawy z dnia 7 lipca 1994 r. o zagospodarowaniu przestrzennym
oraz  dostosowanie  ustaleń  planu  do  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  wyznaczonych  w
obowiązującym „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej
Nowa Ruda” (dalej: Studium). Ustalenia planu miejscowego realizują wymogi wynikające z art. 1 ust. 2-4
ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity: Dz. U. z
2022 r., poz. 503), uwzględniając:
Wymagania ładu przestrzennego, w tym urbanistyki i architektury – poprzez ustalenie przeznaczeń terenu
oraz zasad ochrony i kształtowania ładu przestrzennego, a także parametrów i wskaźników kształtowania
zabudowy oraz zagospodarowania terenu w sposób harmonizujący ze stanem faktycznym bezpośredniego
sąsiedztwa miejscowego planu, zgodnie z uwarunkowaniami przyrodniczymi, funkcjonalnymi oraz zapisami
Studium. Projekt planu miejscowego przeznacza przedmiotowy obszar pod obiekty produkcyjne, składy i
magazyny lub parkingi.

Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu
przemysłowego w rejonie ulicy Spacerowej i Bożkowskiej w Nowej Rudzie.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) :
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,



Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit,  Janusz Staniocha, Artur Turański,  Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga
Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Jerzy Strawiński
edit:  błąd Radny Jerzy Strawiński  jest  za podjęciem uchwały w sprawie podjęcia uchwały miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego za podsieniem ręki.

Uchwała Nr 387/L22
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu

przemysłowego w rejonie ulicy Spacerowej i Bożkowskiej w Nowej Rudzie

Pan Adrian Luszka i Kierownik Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego Arkadiusz Stelmach opuścili
obrady 50 sesji.

e) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Miejskiej Nowa Ruda, w roku szkolnym
2022/2023 .

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej -  zgodnie z zapisem art.  39a ust.  3
ustawy Prawo oświatowe (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 1082 z późn. zm.), średnią cenę jednostki paliwa w
gminie określa na każdy rok szkolny rada gminy, w drodze uchwały, uwzględniając ceny jednostki paliwa w
gminie. W załączniku nr 1 do uzasadnienia przedstawiono tabele z cenami paliw w Gminie Miejskiej Nowa
Ruda z okresu od 28 marca do 30 maja 2022 roku. Mając na uwadze powyższe, konieczne jest podjęcie
uchwały w sprawie określenia średniej  ceny jednostki  paliwa w Gminie Miejskiej  Nowa Ruda,  w roku
szkolnym 2022/2023.

Komisja Gospodarczo – Budżetowej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Andrzej Behan – zapytał Naczelnika jak te ceny mają się do obecnych? Tzn. na jakich
zasadach to się będzie odbywać?

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik  Wydziału Infrastruktury Społecznej - będą obowiązywały ceny zapisane w
uchwale.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Miejskiej Nowa Ruda, w
roku szkolnym 2022/2023.

Wyniki głosowania:
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) :
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała Nr 388/L/22
w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Miejskiej Nowa Ruda, w roku

szkolnym 2022/2023.

10. Interpelacje radnych .

Radny Jadwiga Ziemska – dotyczy obowiązku noszenia maseczek w budynkach leczniczych i  aptekach.
Zostało  przedłużone  Rozporządzenie  to  oznacza,  że  nadal  musimy  pamiętać  o  noszeniu  maseczek  w
szpitalach, aptekach, przychodniach. Mieszkańcy pytają dlaczego nie są stosowane te przepisy. Mieszkańcy
boją się o swoje zdrowie i swoje życie. Proszą o działanie i interwencje w tej sprawie.



11. Zapytania radnych .
Radni nie wnieśli zapytań.

12. Sprawy różne.

Radny  Piotr Wróbel  –  zauważył  niekonsekwencję  w  głosowaniu,  niektórych  radnych.  Przypomina,  że
absolutorium jest  udzielane  na podstawie  kryterium związanych z  oceną budżetu  za  poprzedni  rok  i  w
związku z tym prosi o wyjaśnienie co spowodowało, że ci radni zagłosowali za przyjęciem sprawozdania, a
później przeciwko temu samemu dokumentowi (absolutorium).

Radny Artur  Turański  -  na  takie  pytania  radni,  którzy głosują  tak  a  nie  inaczej  nie  są  zobligowani  do
odpowiadania.  Głosowanie  dot.  braku zaufania  do Pana Burmistrza  Tomasza Kilińskiego jako włodarza
miasta wynika z realizacji inwestycji i z całej jego postawy jako gospodarza miasta.

Radny Janusz Staniocha – przyznał, że radni mają prawo do tego, aby tak zagłosować, ale nie zgodził się, że
większość  mieszkańców  narzuca  radnym,  którzy  byli  „przeciw”  taki  wybór  głosu,  bo  faktem  jest  że
większość zagłosowała „za”. Nie słyszał dotychczas na posiedzeniach komisji ze strony radnych ukrytych i
konkretnych sprzeciwów, a gdy dochodzi do głosowania to wyrażają „sprzeciw”. Nie rozumie tego działania.

Radny Dawid Jędrzejewski – nie podoba mu się wysokość opłat za śmieci, w porównaniu do innych gmin.
Drugą sprawą jest inwestycja basenu, której koszt wyszedł większy niż zakładany.

Radny Jarosław Ubik - prosi o zakończenie tej dyskusji, bo ona nie idzie w dobrym kierunku.

Radny Janusz Staniocha – w kwestii  wyjaśnień do tematu wykrywalności przestępstw na terenie Miasta
dane,  które  przedstawił  wcześniej  Pan  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  -  Budżetowej  uważa,  że
wystąpił  błąd.  Komisja  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji  analizowała  raport,  z  którego  wynika,  iż
wykrywalność  przestępstw  jest  na  poziomie  71,  33  %,  a  te  42,01  %  jest  bezpośrednio  o  charakterze
gospodarczym.  Komisariat  wyjaśnia  dlaczego  taki  spadek.  Policjanci  tego  wydziału,  czyli  przestępstw
gospodarczych, ponad pół roku pracowali bez dwóch pracowników przebywających na długoterminowym
zwolnieniu lekarskim.

13. Zakończenie obrad.

Wobec  wyczerpania  dziennego  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Andrzej  Behan  zamknął  jej
posiedzenie.
Na tym protokół zakończono.
Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz


